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Spørgsmål nr. 768 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Kan ministeren oplyse, hvor mange årsværk private sikker-

hedsvirksomheder kan stille til rådighed for at løse politiets 

mandskabsmangel?” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Som led i flerårsaftalen for politiet og anklagemyndighedens 

økonomi i 2016-2019 blev der afsat midler til, at der gradvist 

kunne frigøres 150 politiuddannede årsværk ved ansættelse af 

andre medarbejdergrupper. Politiet er aktuelt ved at gennemfø-

re denne ”opgaveglidning” på tre udvalgte områder: Civile kø-

reprøvesagkyndige, 112-alarmoperatører (pilotprojekt) og 

ATK- måleoperatører. 

 

Det er Rigspolitiets vurdering, at der også på flere andre opga-

veområder vil kunne frigøres politiårsværk ved ansættelse af 

andre kompetencer, såfremt det økonomiske grundlag herfor er 

til stede. Rigspolitiet har derfor iværksat analyser, som skal af-

dække og evt. forberede muligheden for, at andre medarbej-

dergrupper – herunder eksempelvis medarbejdere i Sikker-

hedsbranchen – vil kunne aflaste politiet.  

 

Rigspolitiet afventer pt. analysens resultater.” 

 

Justitsministeriet kan i forlængelse heraf oplyse, at Justitsministeriet ulti-

mo september 2016 afholder et dialogmøde med Sikkerhedsbranchen og 

Rigspolitiet, hvor ministeriet vil tage spørgsmålet om Sikkerhedsbranchens 

ønske om at afhjælpe politiet op. 

 

 

 

 

 


